
Protokół nr 2/24 

Z posiedzenia Komisji ds. Publicznych 

Z dnia 13.06.2024r. 

 

Posiedzenie Komisji otworzyła Przewodnicząca Komisji  Emilia Mazurkiewicz 

W posiedzeniu uczestniczyło 7 osób: 

1. Emilia Mazurkiewicz- przewodnicząca Komisji 

2. Maria Żołnowska- wiceprzewodnicząca Komisji 

3. Małgorzata Ślebioda- Sekretarz Komisji 

4. Kamil Lachowski- członek Komisji 

5. Artur Mutwil- członek Komisji 

6. Joanna Skibińska Janczyk- członek Komisji 

7. Daniel Sygutowski- członek Komisji 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

- Aldona Slipaczek- Jurek - Sekretarz Gminy Iłowa 

- Mirosław Wdowiak- Przewodniczący Rady Miejskiej 

- Magdalena Grzywaczyk- Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Planowania Przestrzennego  

- Elżbieta Kinal- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

-Andrzej Stróżyk- Komendant Policji w Iłowej 

- Mariusz Jędras- Komisariat Policji w Iłowej 

Nieobecni: brak 

1. W głosowaniu Komisja jednogłośnie przyjęła następujący porządek obrad:  

1) Omówienie sytuacji dotyczącej dzikiego wysypiska odpadów przy ul. Nadrzecznej oraz osób  

przebywających na jednej z działek 

2) Omówienie sytuacji na Placu Wolności  

3) Omówienie sprawy dotyczącej hałasu i jego uciążliwości w m. Jankowa Żagańska 

4) Wnioski Członków Komisji 

 

1) Omówienie sytuacji dotyczącej dzikiego Wysypiska śmieci przy ul. Nadrzecznej oraz osób  tam 

przebywających  

Pani Sekretarz przedstawiła obecną sytuację na ul. Nadrzecznej.  Działka będąca własnością 

gminy, nie jest aktualnie dzierżawiona ani nadzorowana, co umożliwia osobom bezdomnym 

przebywanie w znajdującym się tam budynku oraz zaśmiecanie pobliskiego terenu. Po inspekcji 

przeprowadzonej przez przedstawicieli urzędu miejskiego podjęto decyzję o zleceniu 

uporządkowania działki oraz zabezpieczeniu wejścia do budynku. Następnie teren ten zostanie 

wydzierżawiony.  

Pani Kierownik Ośrodka Pomocy społecznej poinformowała, że osoby bezdomne przebywające 

na w/w działce nie chcą korzystać z oferowanej przez pracowników socjalnych pomocy, nie 

wyrażają zgody na skierowanie ich do schroniska, a ich przymusowe przeniesienie nie jest 

możliwe. Z informacji uzyskanych od Pani Kierownik wynika, że osoby te  otrzymują  pomocą 

społeczną w zakresie, w jakim pozwalają sobie jej udzielić.   



Komendant policji zadeklarował wsparcie w przypadku, gdyby osoby te powodowały  problemy 

osobom porządkującym teren lub nowym dzierżawcom działki.    

 

2) Omówienie sytuacji na Placu Wolności.  

Komisji zwróciła się z prośbą o informacje dotyczące osób przebywających pod wpływem 

alkoholu lub narkotyków na Palu wolności. Osoby te siedzą na ławkach, zakłócają porządek 

publiczny, piją alkohol, kąpią się w fontannach. 

Policja poinformowała Komisję, że interweniuje w miarę możliwości, legitymuje osoby tam 

przebywające, wystawiają mandaty, pouczając jednocześnie o zakazie picia alkoholu w miejscu 

publicznym.  Z informacji policji wynika, iż ostatnio skierowano dwie sprawy do sądu dotyczące  

sprzedaż alkoholu osobą pod znacznym wpływem alkoholu.  

Komendant poinformował również, że oprócz mandatów zalecił policjantom pisanie wniosków 

do sądu o ukaranie grzywną wyważając nadzieję, że będzie to skuteczniejsze niż wystawiane 

mandaty.   

Komisja zaproponowała zorganizowanie spotkania z właścicielami  pobliskich sklepów, aby 

przypomnieć im o konieczności przestrzegania zasad sprzedaży alkoholu osobom nietrzeźwym 

oraz o konsekwencjach prawnych nieprzestrzegania ustawy o  wychowaniu w trzeźwości 

i  przeciwdziałaniu alkoholizmowi, które niosą za sobą konkretne skutki prawne.  Należy 

poinformować Właścicieli punktów sprzedaży alkoholu, iż Komisja rozważa także 

wprowadzenie uchwały ograniczającej godziny sprzedaży alkoholu.  

Komendant deklaruje zwiększenie patroli w rejonie Placu Wolności oraz parku i ul. Pułaskiego 

(przystanek autobusowy).  

 

1) Omówienie sprawy dotyczącej hałasu i jego uciążliwości w m. Jankowa Żagańska. 

Pani Sekretarz przedstawiła sytuację dotyczącą hałasu powodowanego przez rębak użytkowany 

w miejscowym tartaku. Komisja  zapoznała się z pismem z  Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska z dnia ………….., w którym poproszono Radę Miejską  o podjęcie działań 

zmierzających do rozwiązania problemu uciążliwości hałasu emitowanego z mobilnego rębaka 

w Jankowej Żagańskiej. 

 

Firma JVN Agri sp. z o.o. prowadzi działalność gospodarczą polegająca m.in. na  obróbce 

drewna i produkcji biomasy.  Spółka ta ma swoją siedzibę w Jankowej Żagańskiej, gdzie 

dzierżawi teren od właściciela terenu po byłym tartaku, na którym użytkuje mobilny rębak 

do obróbki drzewa. Mieszkaniec Jankowej Żagańskiej zgłosił uciążliwości hałasu 

do  Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  Zielonej Górze. Organ ten 

przeprowadził kontrolę u przedsiębiorcy. Zostały także zlecone i  przeprowadzone pomiary 

hałasu, które wykazały przekroczenia dopuszczalnych norm. WIOŚ nałożył karę 

na przedsiębiorcę, jednakże właściciel odwołał  się od decyzji.  W związku  z licznymi 

zgłoszeniami mieszkańców o dalszej emisji hałasu podczas prac rębaka WIOŚ  zwróciła się do 

Rady Miejskiej o podjęcie działań w tej sprawie.  

Zgodnie z art. 157 ust.1 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001r Prawo Ochrony Środowiska Rada 

Gminy może w drodze uchwały ustanawiać ograniczenia co do czasu funkcjonowania instalacji 

lub korzystania z urządzeń, z których emitowany hałas może negatywnie oddziaływać 

na  środowisko. Takie pismo trafiło również do wiadomości mieszkańca Jankowej Żagańskiej, 

który zwrócił się do Burmistrza o podjęcie działań zmierzających do przygotowania takiej 

uchwały.   

 



Zgodnie z ustawą Prawo Ochrony Środowiska Rada Miejska nie ma możliwości zakazu pracy 

rębaka, jedynie ograniczenie jego czasu pracy, co do konkretnych godzin. Taka uchwała 

musiałaby  dotyczyć terenu całej gminy, co znacznie  ograniczałoby  swobodę działalności 

gospodarczej na całym jej terenie. Podstawową zasadą wprost wyrażoną w ustawie 

o  swobodzie działalności gospodarczej jest zasada wolności prowadzenia działalności 

gospodarczej. Zgodnie z przepisami podejmowanie, wykonywanie i zakończenie działalności 

gospodarczej jest wolne dla każdego na równych prawach, zatem Komisja ds. Publicznych 

powstrzymuje się od ingerencji w autonomię przedsiębiorców oraz sposób wykonywania przez 

nich działalności gospodarczej, jeżeli są one zgodne z  prawem.   

Jednocześnie Komisja zaznacza, że teren, o którym mowa od zawsze był terenem 

przemysłowym, na którym prowadzony był tartak.   

Reasumując Komisja  ds. Publicznych po przeanalizowaniu sytuacji uznała, iż wprowadzenie 

ograniczenia godzin pracy tartaku nie zmieni funkcjonowania działalności gospodarczej, 

jedynie mogłoby nałożyć ramy czasowe na wykonywaną pracę. Z racji tego, iż główny problem 

stanowi nie czas pracy tartaku, a przekroczenie, odgórnie ustalonych progów hałasu który 

oddziałuje na mieszkańców to zdaniem Komisji nałożenie odpowiednich uregulowań  pozostaje 

w kompetencji WIOŚ.  

 

2. Wnioski Komisji: 

- Komisja wnioskuje o pismo do Komendanta Policji ws. zwiększenie patroli w parku, w centrum 

miasta (Plac Wolności) oraz ul. Pułaskiego (przystanek autobusowy). 

Brak innych wniosków. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pani Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji. 

Posiedzenie Komisji trwało od godziny 15.00 do 16.30. 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

    Małgorzata Ślebioda          Emilia Mazurkiewicz 

…………………………………………                                ……………………………………… 
     sekretarz komisji         przewodnicząca komisji 


